

在短暂的生命中,过敬虔的生活

Live a godly life in a short life

1. 要在至聖的真道上造就自己

Building yourselves up on your most holy faith

(猶大書 Jude 20a)

親愛的弟兄阿，你們卻要在至聖的真道上造就自己...

20 But you, beloved, building yourselves up on your most holy faith...

(彼得前書1 Peter 2:2)

2 就要愛慕那純淨的靈奶，像才生的嬰孩愛慕奶一樣，叫你們因此漸長，以致得救。

2 as newborn babes, desire the pure milk of the word, that you may grow thereby,

(使徒行傳 Acts 20:32)

32 如今我把你們交託神和他恩惠的道；這道能建立你們...

32 “So now, brethren, I commend you to God and to the word of His grace, which is able to build you up ...

(歌林多前書 1 Corinthians 3:11)

11 因為那已經立好的根基就是耶穌基督，此外沒有人能立別的根基。

11 For no other foundation can anyone lay than that which is laid, which is Jesus Christ

(以弗所書 Ephesians 2:20)

20 並且被建造在使徒和先知的根基上，有基督耶穌自己為房角石，

20 having been built on the foundation of the apostles and prophets, Jesus Christ Himself being the chief cornerstone,

Holy Scriptures : God's plan of salvation.

(提摩太後書 2 Timothy 3:15-17)

15 並且知道你是從小明白聖經，這聖經能使你因信基督耶穌，有得救的智慧。16 聖經都是神所默示的（或作：凡神所默示的聖經），都是於教訓、督責、使人歸正、教導人學義都是有益的，17 叫屬神的人得以完全，預備行各樣的善事

15 and that from childhood you have known the Holy Scriptures, which are able to make you wise for salvation through faith which is in Christ Jesus. 16 All Scripture is given by inspiration of God, and is profitable for doctrine, for reproof, for correction, for instruction in righteousness, 17 that the man of God may be complete, thoroughly equipped for every good work

Holy Scriptures : God's plan of salvation.

Holy Scriptures : God's plan of salvation.

(羅馬書 Romans 1:16)

16 我不以福音為恥；這福音本是神的大能，要救一切相信的，先是猶太人，後是希利尼人。

16 For I am not ashamed of the gospel of Christ, for it is the power of God to salvation for everyone who believes, for the Jew first and also for the Greek

(羅馬書 Romans 10:17)

17 可見信道是從聽道來的，聽道是從基督的話來的。

17 So then faith comes by hearing, and hearing by the word of God.

Holy Scriptures : God's plan of salvation.

(羅馬書 Romans 8:21-22)

21 但受造之物仍然指望脫離敗壞的轄制，得享（享：原文是入）神兒女自由的榮耀。22 我們知道一切受造之物一同歎息、勞苦，直到如今。

21 because the creation itself also will be delivered from the bondage of corruption into the glorious liberty of the children of God. 22 For we know that the whole creation groans and labors with birth pangs together until now.

Holy Scriptures : God's plan of salvation.

(羅馬書 Romans 8:23-24)

23 不但如此，就是我們這有聖靈初結果子的，
也不是自己心的裏，歎息，等候得著兒子名分，
乃是我們的所見得盼望。24 我們得救是在乎盼望，
所見的呢？（有古卷作：人所看見的何必再盼望呢）

23 Not only that, but we also who have the firstfruits of the Spirit, even we ourselves groan within ourselves, eagerly waiting for the adoption, the redemption of our body. 24 For we were saved in this hope, but hope that is seen is not hope; for why does one still hope for what he sees?

(約翰福音 John 5:39)

39 你們查考聖經（或作：應當查考聖經），因你們以為內中有永生；給我作見證的就是這經。

39 You search the Scriptures, for in them you think you have eternal life; and these are they which testify of Me.

读经时的提醒

Reminders in reading the Scriptures

1.) 这是神的话

This is the Word of God

1. 完全接收它的教导

Unquestioning acceptance of its teachings

2. 找出应许并马上应用

Searching for promises and appropriate them

3. 绝对顺服神的命令

Absolute obedience to His commands

4. 是在神的面前读经

Study it in the presence of God

2.) 要做行道的人

Be doers of the Word

(雅各書 James 1:22-25)

22 只是你們要行道，不要單單聽道，自己欺哄自己。23 因為聽道而不行道的，就像人對著鏡子看自己本來的面目，24 看見，走後，隨即忘了他的相貌如何。25 惟有詳細察看那全備、使人自由之律法的，並且時常如此，這人既不是聽了就忘，乃是實在行出來，就在他所行的事上必然得福。

22 But be doers of the word, and not hearers only, deceiving yourselves. 23 For if anyone is a hearer of the word and not a doer, he is like a man observing his natural face in a mirror; 24 for he observes himself, goes away, and immediately forgets what kind of man he was. 25 But he who looks into the perfect law of liberty and continues in it, and is not a forgetful hearer but a doer of the work, this one will be blessed in what he does.

(馬太福音 Matthew 7:24-27)

24 所以，凡聽見我這話就去行的，好比一個聰明人，把房子蓋在磐石上；25 雨淋，水沖，風吹，撞著那房子，房子總不倒塌，因為根基立在磐石上。26 凡聽見我這話不去行的，好比一個無知的人，把房子蓋在沙土上；27 雨淋，水沖，風吹，撞著那房子，房子就倒塌了，並且倒塌得很大。

24 “Therefore whoever hears these sayings of Mine, and does them, I will liken him to a wise man who built his house on the rock: 25 and the rain descended, the floods came, and the winds blew and beat on that house; and it did not fall, for it was founded on the rock. 26 “But everyone who hears these sayings of Mine, and does not do them, will be like a foolish man who built his house on the sand: 27 and the rain descended, the floods came, and the winds blew and beat on that house; and it fell. And great was its fall.”

3.) 建立耶穌基督和我個人的關係

Build up a personal relation with Jesus Christ

(約翰福音 John 5:39-40)

39 你們查考聖經（或作：應當查考聖經），因你們以為內中有永生；給我作見證的就是這經。40 然而，你們不肯到我這裡來得生命。

39 You search the Scriptures, for in them you think you have eternal life; and these are they which testify of Me. 40 But you are not willing to come to Me that you may have life.

- 内住的基督

The indwelling Christ

- 基督是我的...

Jesus Christ is my ...